
                   

MØDE I SKOLEBESTYRELSEN VED Hvidebækskolen 

d. 29.08.18 kl. 17.00-19.00 

Medlemmer: Ulla Karlshøj, Line Christiansen, Lotte Kugelmann, Henning Buerup Jørgensen, Kitt Stenberg, 

Dorthe Nyvang Smitshuysen, Ditte Andersen, Rikke Larsen, Christian Bechsgård 

 

Medarb. repr: Rikke Krøyer, Anita Rathje,  

 

Skoleledelsen: Bjørn Mortensen, Trine Hjortebjærg, Line Mie Hjorth Christensen/Anette Aggergaard 

 

Elev repræsentanter: Formand: Alberte Sander Jensen Næstformand: Daniel Shatz 

Fraværende: Henning Buerup Jørgensen, Alberte Sander Jensen, Daniel Shatz 

 

Elevråd: 
Orientering og debat om ERs punkter:  
 

Beslutningspunkter:   17.00 – 18.00 
 

 Konstituering i skolebestyrelsen, formand, næstformand: Ulla blev foreslået og valgt. Dorthe blev 

foreslået og valgt. Tillykke med valget. 

 Godkendelse af referat fra sidste møde: Rettelse til referat fra sidste gang, Lotte Kugelmann deltog 

ikke. 

 Høring budget 2019 se link 

 

https://www.kalundborg.dk/Politik/Budget_og_Regnskab/Budget_2019/Høringsmateriale_budget_2

019.aspx 

 

Punkter der særligt blev drøftet: 

o Der er pt. en overskridelse på servicerammen i budgettet på 8,3 mio. kr. 

o Beregninger over lærernes arbejdstid - optimeringsmuligheder 

o Reduceret løn- og prisfremskrivning 

o Kørselspulje til naturskolen 

o Driftstilskud til kulturbus Midt- og Vestsjælland 

o Inklusionspuljemidler (midler fra omlægning af specialtilbud på skolerne) 

 

 Høring vedrørende Stærke børnefælleskaber, bilag udsendt på intra  link : 

https://hvidebaekskolen.skoleporten.dk/sp/143657/dokumenter/35cf167d-521f-41a0-bc65-

25561bf66698/h%c3%b8ringer%202018 

 
Punkter der særligt blev drøftet: 
4 forslag til hvilke principper der skal være styrende for arbejdet med stærke børnefællesskaber: 

o Plads til mangfoldighed (minimering af antallet af elever i specialskoler og specialtilbud) 

o Nærhed (Mange skoler og specialtilbud) 

o Målrettet faglighed (Afgrænset kompetence omr. og målgruppe i specialtilbuddene) 

o Fleksibilitet (Færre, større skoler og specialtilbud for at understøtte hurtig reaktion og støtte 

til det enkelte barn) 

 

 Høring vedrørende ny pedelordning, link samme sted som lige ovenfor. Drøftes efter mødet 

vedr. ressourcemodel d.10/9 2018 
 

https://www.kalundborg.dk/Politik/Budget_og_Regnskab/Budget_2019/Høringsmateriale_budget_2019.aspx
https://www.kalundborg.dk/Politik/Budget_og_Regnskab/Budget_2019/Høringsmateriale_budget_2019.aspx
https://hvidebaekskolen.skoleporten.dk/sp/143657/dokumenter/35cf167d-521f-41a0-bc65-25561bf66698/h%c3%b8ringer%202018
https://hvidebaekskolen.skoleporten.dk/sp/143657/dokumenter/35cf167d-521f-41a0-bc65-25561bf66698/h%c3%b8ringer%202018


 Herunder udvælgelse af forældre til udvalgsarbejde: Der skal udvælges repræsentanter til følgegrup-

per til udvalgsarbejde vedr. tilpasning af rammerne for inklusionscentrene(17/9 kl.14.30-17.00), 

samt stærke børnefællesskaber i SFO (3.oktober kl.15-17). Der vil både være forældrerepræsentanter 

og medarbejderrepræsentanter i udvalget. 

Ulla deltager i udvalget vedr. tilpasning af rammerne for inklusionscentrene. Ditte deltager i udval-

get vedr. stærke børnefællesskaber i SFO. 

 

 Høring vedrørende forbedring af resultater i udvalgte fag, bilag udsendt 

Samme link  https://hvidebaekskolen.skoleporten.dk/sp/143657/dokumenter/35cf167d-521f-41a0-

bc65-25561bf66698/h%c3%b8ringer%202018 

 

Punkter der særligt blev drøftet: 

o 3 konkrete mål (på baggrund af 4 indsatser; 1. Fravær, 2. Hæve fagligt niveau i mat., 3. Sikre 

at flere elever får mindst 02 i dansk og mat. v. FP9, 4. Øget fokus på sprogindsatsen på 0-6 

års omr., så elevernes forudsætninger for at lære at læse forbedres) 

 

• Fravær og trivsel: Ved udgangen af 2019-2020 er det samlede elevfravær i Klb. Kom-

munes skoler på landsgennemsnittet.  

2016/2017 tal: Landsgennemsnit 5,6%, Klb. Kommune 7,2%, HS 8,7% 

• Faglige resultater: Andelen af elever med gode resultater i de nationale test i dansk og 

matematik skal stige med min. 10 % ved udgangen af skoleåret 2020/2021. Herunder 

forventning om progression i de nationale test. 

Andelen af børn der får mindst 02 i dansk og matematik ved afgangsprøven i 9.kl. skal 

stige med min. 10% ved udgangen af skoleåret 2020/2021. 

• Forpligtende samarbejde – herunder åben skole: Hver skole indgår 3 konkrete aftaler 

med fokus på lokale virksomheder og relevante udd. således, at aftalerne understøtter 

elevernes læring, trivsel og motivation. 

Alle skoler indgår forpligtende samarbejdsaftaler med dagtilbud, andre skoler og ung-

domsudd. 

 

 Ditte, Dorthe, Ulla og Christian deltager i høringsmøde vedr. ny ressourcetildelingsmodel d.10/9 

2018 kl.16.00-17.15 

 

 Der blev foreslået nyt mødetidspunkt for skb møder, 18.00-20.00. Det blev vedtaget. 

    

Debatpunkter  18.00 – 18.30 
 

 Projekt "Folkeskolen uden fravær" 

Orientering om projektet  

metode, område og mål. Udsat til næste møde. 

 

18.30 - 19.00 

Orienteringspunkter: 
 Budget og regnskab. Bilag udleveres på mødet. Udsat til næste gang 

 

 Projekt stor skolegård. Elevrådet har tidligere ønsket et crossfit anlæg til den store skolegård. Det har 

der igennem længere tid været arbejdet for at søge penge til, hvilket nu er lykkedes. Kalundborg 

kommunes ældre- og sundhedsudvalg, samt Nordea fonden har støttet projektet økonomisk. 
 

 Der har været valg til elevråd - de konstituerer sig i næste uge 
 

https://hvidebaekskolen.skoleporten.dk/sp/143657/dokumenter/35cf167d-521f-41a0-bc65-25561bf66698/h%c3%b8ringer%202018
https://hvidebaekskolen.skoleporten.dk/sp/143657/dokumenter/35cf167d-521f-41a0-bc65-25561bf66698/h%c3%b8ringer%202018


 Der blev udleveret et forslag til en forældretilfredshedsundersøgelse på mødet. Punktet drøftes på 

næste møde. 
 

Kommende punkter til skolebestyrelsesmøder:  
 Princip:  

 

Orientering fra: 

 Pædagogisk Råd v/Anita Rathje:  

 Elevråd:  

 SFO:  

 Ledelsen: 

 Skolebestyrelsen:  

 

Kommende skolebestyrelsesmøder:  
Forslag 
27.09   23.10   26.11  15.01   27.02   02.04   06.05   11.06  og Dimission 27.06 


